
Oświadczenie złożone 

przez senatora Ryszarda Bonisławskiego 

na 79. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 lipca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do minister infrastruktury i rozwoju Marii Wasiak 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z docierającymi do mnie licznymi komunikatami o problemach związanych z procesem praw-

nego uregulowania korzystania z urządzenia typu Segway oświadczam, że popieram prace nad ujęciem oso-

bistego dwukołowego pojazdu elektrycznego w przepisach kodeksu ruchu drogowego oraz dopuszczeniem 

takich pojazdów, z uwzględnieniem zasad bezpieczeństwa, do ruchu po ścieżkach rowerowych, a nawet dro-

gach publicznych. 

Pojazd typu Segway to dwuśladowy, dwukołowy elektryczny pojazd zasilany z wbudowanych akumulato-

rów, kontrolowany przez komputer pokładowy, który jest odpowiedzialny za utrzymanie pojazdu w stanie 

równowagi. Może rozwijać prędkość do około 20 km/h. Jestem w pełni przekonany, że dzięki swojej specyfi-

ce może stać się skutecznym i ekologicznym środkiem lokomocji szczególnie w dużych miastach, które zma-

gają się z problemem zakorkowania miejskich arterii. 

Obecnie w ponad osiemnastu krajach europejskich prawo zezwala na poruszanie się segwayem w prze-

strzeni publicznej. Nie widzę więc powodów, dla których polskie prawo nie mogłoby również zostać dopa-

sowane do zmieniających się preferencji transportowych użytkowników dróg i ścieżek rowerowych. Uwa-

żam, że naszym obowiązkiem jest dbałość o to, by przepisy prawne nadążały za rozwojem technologicznym i 

oczekiwaniami obywateli. 

W związku z tym pragnę zwrócić uwagę na kwestię uregulowania zasad korzystania z segwaya między 

innymi na drogach publicznych i zapytać, na jakim etapie są obecnie w Ministerstwie Infrastruktury i Rozwo-

ju prace związane z tą tematyką. 

Z wyrazami szacunku 

Ryszard Bonisławski 

 




